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二．中外文献导读

1．《新编法学英语教程》(上、下册),谢立新、马庆林、白小兰编著,上海教育出版社2000年版.

《新编法学英语教程》是为法学各专业学生在修完大学英语后进一步学习基础法学英语知识而编写的，旨在通过这套教材的实践，帮助学生掌握法学英语的基础词汇，了解新的国外法学研究成果并通过教学实践获得运用法学英语的基本技能，形成熟练阅读理解法学文献以及较为严谨的汉译英的能力。

本教程分上、下两册。每册10个单元，每个单元分Text和Supplementary Reading Materials两大部分。该教材内容体系由四大块二十个单元组成：

第一大块是英美国家的宪政制度，包括的内容有第1单元行政部门（Administrative Agencies）、第2单元美国的司法部门(The Judicial Branch of the United States)、第3单元英国的司法部门(The Judicial Branch of Britain)和第5单元宪法法律(Constitutional Law)。共计需要26个学时，其中可安排两个学时的讨论。

第二大块是法学基础理论知识，包括第4单元现代法学教育(Modern Legal Education)、第6单元法哲学(Legal Philosophy)和第16单元案例法(Case Law)。共计需要20个学时，其中可安排1学时的讨论。 

第三大块是部门法论，包括第7单元的刑法(Crime and Mens Rea)、第12单元的经济法(Economic Law)和民法三个部分。民法部分包括的内容有：第8单元的人法(Law of Persons)、第9单元的侵权法(Law of Torts)、第10单元的抚养法(Support)、第11单元的民事诉讼法(Civil Procedure)、第13单元的合同法(Briefly on Contracts)以及第14单元的美国著作权法(A Sample of Joint Venture Contract)。8个单元共计需要52个学时，其中讨论和实践需要4个学时。 

第四大块是国际法部分，包括第17单元的国际公法(International Law)、第18单元的国际贸易(International Business)、第19单元的国际仲裁(Resolving International Dispute: Arbitration)和第20单元的国际条约(International Agreements)。共计需要26个学时，其中2学时的自主学习。

2．《法律英语阅读》，陈忠诚编著，法律出版社出版，2003年版.

陈忠诚是我国老一辈法律英语方面的专家,华东政法学院终身教授,出版了一些具有影响力的著作，诸如，《法窗译话》(1992年中国对外翻译出版公司出版)。
该书每篇文章主要由原文欣赏、参考译文及注释组成。与其他法律英语阅读教材相比，本书具有如下特色：(1)原汁原味。本书的文章均选自英文原著，这不仅有助于读者了解相关国家的法律规定，还能使读者在此基础上掌握比较纯正的法律英语知识。(2)采用英汉对照形式。本书采用英汉对照和脚注的编排方式，更便于读者阅读、学习和查阅。(3)文章所涉内容全面丰富。在具体内容上包括法律教育、法律制度、法理学、刑法、律师、行政法、程序法等；在涉及国家上，除重点介绍英美国家法律外，还适当介绍日本、古巴、新西兰等国的法律制度。(4)文章大多短小精练，题材丰富，能让读者在最小的空间内掌握尽可能多的法律英语知识。(5)编排体例灵活自由。本书在编排体例上没有严格的前后顺序，读者可根据自己的需要和喜好，自由选择阅读，无须拘泥于目录的编排顺序。

本书适合具有一定英语基础的大学师生学习使用，也可供法官、检察官、公安人员、律师、公证人员及其他法律工作者阅读，其他喜爱法律英语的读者亦可选此书作为自学之用。

3．《法律英语》（第二版）,何家弘编,法律出版社2003年版.

《法律英语》是为高等法律院校法学专业的本科生和研究生编写的专业英语教材。编者根据自己在美国学习法律的体会和在国内讲授法律英语的经验，将专业外语教学中“用专业学外语”和“用外语学专业”这两种方法有机地结合起来，在内容设计上既照顾到外语学习的规律，又照顾到法律学科的体系，从而可以使学生收到“一石两鸟”的学习效果。
本书共设20课，包括法律制度、法律职业、法律教育、司法系统、宪法、行政法、刑法、民权法、合同法、侵权法、财产法、公司法、保险法、商法、税法、环境保护法、家庭法、民事诉讼程序、刑事诉讼程序、证据规则。每课内容包括课文、背景情况、注释、练习和补充读物五部分。课文和补充读物的选材十分广泛且形式多样，其中既有法典和判例，也有文章和讲稿。编者还对原材料进行了一定的编辑和修改，以适应本教材的需要。本书还有三个附录，即模拟练习、补充读物参考译文和词汇表。

本书最突出的特点是实用性强。每课的练习中都有专门为该课内容设计的讨论和模拟练习，以提高学生的英语表达能力和涉外法律实务能力。其中的专题讨论、案例分析、模拟谈判、法庭辩论以及案情摘要和法律备忘录等常用法律文书的写作练习都有很强的实用性。此外，该书在附录中还设计了两个综合性模拟练习：一个是根据轰动一时的辛普森案设计的整个审判过程的模拟练习；一个是建立中外合资企业的合同谈判练习。练习后面还附有法庭常用英语、法官给陪审团的指示范例、中外合资企业合同英文参考样本和《中华人民共和国中外合资经营企业实施条例》英译本，以供学生参考。

4．《法律英语核心教程》（共三册）,杜金榜、张新红主编, 对外经贸大学出版社出版，2002年版.

与普通的英语教材相比,该套教材不仅注重学生英语能力的培养，也强调法律专业知识的传授和技能的训练。因此是培养兼具法律专业技能和英语能力双高人才的教材。它除了适合英语+法律、法律+英语的涉外型、复合型本科学生使用外，也可供法律、外交、国际贸易、国际金融和国际政治等专业的本科生学习法律和英语之用。可供辅修法律或英语的商务、经济、管理、金融、文化交流等专业的在读生和毕业生学习之用。本教材还可作为立法、司法等部门的公务员提高专业和英语水平的教材。

体例说明

《法律英语核心教程》共有三册，每册16单元左右，每单元由2—3篇课文和系列的语言、法律技能练习组成，练习的种类丰富，涵盏面广。作为培养法律+英语和英语+法律的复合型人才的综合基础教材(或称精读教材)，本套教材除了在练习中注重读、写、说、译等英语技能的培养外，还格外注重法学知识的输入，各单元课文具有连贯系统性和知识的循序渐进性。第一册课文主要是有关法学的基础知识；第二册侧重于国际经济法；第三册注重法学原理应用及案例分析，以深入探讨的形式来培养学生的法律技能和分析能力，同时注重培养学生使用英语材料进行法律实践与研究的能力，使学生能够充分发挥和利用自己的英语优势。

第一册共有16个单元。其内容涉及法学各方面的基础知识，如法的定义、分类、渊源，法律与社会、道德、财产以及商务活动之间的关系，立法、司法和执法的基本概念，法庭的构成以及不同审判制度之间的异同，等等。

每单元含三篇法律英语课文，第一篇课文为整个单元的学习重点，每二篇课文是对第一篇的深化与补充，第三篇课文由相关案例构成，以促进学习者对本单元法律知识的领会、巩固和应用，井提高法律英语的阅读能力。每—篇课文前面首先列出了全课的生词和难词，特别是与法律相关的词语然后是涉及背景知识的问答题．帮助学习者了解和预习本课的内容；课文的正文部分每个自然段都标注了序号，以方便学习者快速查找和阅读；正文后附有课文的长度说明，可以方便学习者掌握自己的阅读速度。每一篇课文后附有理解课文所需的法律、社会、文化等背景知识的注释以及课文中所涉及的部分语言要点，之后是为加强课文理解，巩固所学知识而编写的紧扣课文的练习题，包括阅读理解、词汇和重要的短语和搭配。下一部分是综合练习，分词汇、语法、完型填空、英汉互译、课堂讨论和写作等。许多练习实际上是针对英语中的“法言法语”的练习，使学英语和学法律融为一体。练习题有多种类型，既有主观题，也有客观题。有些题目结合课文编写，另外—些则不局限于课文。语法部分和写作部分按照循序渐进的原则编写，具有较强的指导性。第二篇和第三篇课文均为泛读课文，其中的难词、生词已经通过注释提供了基本意义或汉语译文。每篇文章之后都设有针对该篇文章的问答题，以检查学习者的理解。本教程最后还给学习者提供了词汇表，以方便查阅和复习。

5．《最新法律专业英语——读写全程点拨》,何主宇主编,机悈工业出版社出版，2003年版。

律师执业有严格的地域限制，但是法律职业正在全球化——在私法领域，有各种国际仲裁组织，有WTO争端解决机构；在公法领域，有国际法院，有特设国际刑事法庭，还有国际刑事法院(1CC)。自我国改革开放以来，中外经贸合作日益频繁，摩擦也逐渐增多；建国至今，我国对外仍有若干历史遗留问题尚待解决。法律专业人士应当把握职业脉搏，掌握通行的法律语言，为我国的经济发展和民族利益保驾护航。笔者回国之初，恰逢国际法学教育界的两次盛会：Willem C．Vis国际商法模拟仲裁大赛、Philip C．Jessup国际法模拟法庭大赛。笔者有幸受邀作为南开大学代表队的教练，参与了两次赛事。参赛的各代表队汇聚了我国相关领域法学教育界的精英，各校切磋技艺的过程也暴露了我国法学教育的若干缺陷。法律职业的国际化急需法学院校重视培养学生的实务技能。从基础法学教育到技术熟稔需要长期严格的培训和打磨，这是法学院校的中坚任务。我国法学教育正处在与国际接轨的初期，当务之急是让学生打好专业基础，然后循序渐进。出于这种紧迫需要，笔者尝试着组织南开大学参赛队员编写了这本书。

本书是国内第一本系统讲解法律职业英语的教材，具有以下特点：点面结合。从微观切人，分七章详细讲解法律文书的两个细胞——选词与构句；从宏观着眼，分两章剖析法律文书的两种文体——律师书信与法律意见书。随处注解。凡是出现“法言法语”的地方，都紧跟着权威法律词典的详细注解，免除读者多方查阅辞书的不便。随时示范。凡是提到阅读和写作要点的地方，都紧跟着中英文示范，尽量减少读者的困惑。浓缩精华。文中的范例都经过严格挑选，密切结合法律职业。以“语法”一章为例，该章并不局限于语法，而是在例句中萃取了各大法律部门的经典用语。各章范例中不乏律师的老练表达方法，供读者体会地道的法律英语。扎根诉讼。本书的主要目的在于培养读者的实务技能，因此全书以最后两章为重点，剖析了英语法律文书制作的全部过程；此外还专设“案例阅读”一章，帮助读者理解和运用普通法系的判例辨析技术。形式活泼。法律职业是严肃的职业，但在入门之时，不必以严肃的面貌吓跑学生。本书的编排样式不拘一格，希望帮助读者打破心理障碍。

6．Introduction to the American Legal System，by Enika H. Schulze, P. Michael Jung, and Rebecca P. Adams, Dallas, Texas: Pearson Publications Company, 2000.
This book provides a comprehensive overview of the American legal system for the student or beginning paralegal. The book explains basic legal concepts in a concise, easy-to-grasp way not readily available in current literature. Important concepts are highlighted for ease of comprehension.

This edition includes updates to every chapter, including the important and increasing role of alternative dispute resolution in the American legal system, found at the end of Chapter Three. Discussion of various concepts has been expanded, and new sections have been added to broaden student understanding of the principles underlying our system of justice. More terms have been added to the Glossary, and many existing definitions have been expanded. Finally, the entire book has been carefully edited to tender it even more readable than prior editions. This includes the addition of more headings to better identify and subdivide the topics covered by the text.

Introduction to the American Legal System provides a general overview of the structure of the legal system, the criminal justice system, and the federal courts. It includes an extensive glossary as well as specific concepts and examples in the substantive areas of:

·torts

·contracts

·real property

·wills and interstate succession

·legislation

A chapter on legal research is included to orient the novice on issues of the law, legal material, and techniques of legal research. The United States Constitution—the primary source of U.S. law—can be found in Appendix A.
7. Fundamentals of American Law, by Alan B. Morrison, London: Oxford 
University Press. 1996.

This thick book (a great contribution of a group of distinguished professors mainly from the New York University Law School) is written to supply the needed fundamentals of American law to at least four distinct audiences: (1) lawyers from other countries who deal with American lawyers and who need to understand the basics of our system; (2) American business people, government officials, and others whose work regularly involves legal issues and who want to understand the law—and lawyers—better than they now do; (3) college students who may be considering a career in the law or simply wish to learn about our legal system; and(4) general readers who recognize that an appreciation of American law is an important part of being an educated person. Some chapters will be of greater interest to one group than to another, but the core of the book will appeal to all audiences.

The goal of the book is not to make the reader an expert in any area of American law, let alone every subject in the book. Rather, its aim is to introduce its audience to the fundamentals of the American legal system so that they can discuss legal problems intelligently with American lawyers when they need to do so. Thus, each chapter includes both the basic rules, referred to in the United States as ‘black letter law', and the rationale behind those rules. 
Law is not simply a compilation of rules, randomly arrived at, but a system which seeks to achieve certain societal ends by particular means. Therefore, the book wanted to be sure that readers understood why certain rules exist, and in that particular form, so that they could make an independent judgment about whether our reasons for creating a particular legal structure are acceptable in their society as well as ours.
We can truly say that Fundamentals of American Law is a comprehensive treatment of the American legal system. Thus, the book is not intended to provide detailed information to be used by American lawyers, especially in areas where they regularly practice. Rather, it focuses on the fundamentals of American law that rarely change, and then only very slowly. For these reasons we feel confident that a broad range of readers can rely on this book to learn the basic approaches to American law.
In the end, what makes this book so different from others that have attempted to provide an introduction to the American legal system is that the chapters were all written by experts, who spent countless hours giving a clear and concise explanation of a subject that they have spent most of their professional lives mastering. All of them were involved with many other projects, yet they all devoted the time and thought needed to make this book the valuable and important work that we had hoped it would be. Their contributions are a credit to themselves and to NYU Law School.
8. Law 101—Everything You Need to Know About the American Legal System, by Alan B. Morrison, Jay M. Feinman, New York: Oxford University Press, 2000.


There are altogether 8 chapters that the author intended to deal with in his book: 1.There Are No Secret Books: You Can Understand the Law; 2. Constitutional Law and Constitutional Politics: Interpreting and Applying the Constitution; 3. First Freedoms: Constitutional Rights; 4. Your Day in Court: The Litigation Process; 5. Auto Accidents, Scalding Coffee, and Medical Malpractice: Personal Injuries and Tort Law; 6.When Is a Deal a Deal? Businesses, Consumers, and Contract Law; 7.
You Are What You Own: The Law of Property; 8. From Insanity to In Cold Blood: Criminal Responsibility and Criminal Law; 8.
Protecting the Innocent, Freeing the Guilty: Criminal Procedure.

Each of the substantive chapters of the book covers one of the basic subjects that every lawyer learns during the first year of law school: constitutional law, civil rights, civil procedure and the litigation process, torts, contracts, property, criminal law and criminal procedure. In each chapter you will learn the fundamental principles that underlie the subject, acquire a legal vocabulary, and see how the rules are applied in ordinary and unusual situations. The book not only tells you about the law—more importantly, it engages you in the process of lawmaking by asking you to think about the tough questions and troubling cases that lawyers and judges face. You will have some fun along the way as well, because the situations the law deals with are sometimes amusing or outrageous, and always interesting.
After reading this book, when you hear about controversial legal issues you will have a better sense of the background and the complexity of the issues and you will be better able to make your own judgments about what the law should be. You also will be better prepared to think about the legal problems that you may encounter in everyday life, from owning a home to suing someone to asserting your constitutional rights. lf you ever have considered going to taw school, Law 101 will give you a taste of what it is like. And if you are a student in law school or elsewhere, it will give you the big picture of basic legal subjects that otherwise are hard to obtain.

9.American Legal English Using Language in Legal Contexts, by Debra S. Lee, Charles Hall, MarshaHurley, the University of Michigan Press,1999.

American Legal English: Using Language in Legal Contexts. What does that mean?
This book is designed to provide you with an introduction to basic legal information and to improve your ability to understand and communicate with your legal counterparts around the world. This is not a comprehensive introduction to the law of the United States; that would be impossible in a book this size. However, as you go through the materials you will discover that the basic legal information given to you enhances your ability to use legal language. 
English proficiency needed: In order to gain the most benefit from this book, your general English skills should be fairly well developed. In instructor terms, we would say you should be an intermediate to advanced student of English. As an intermediate student you will have to work a little harder to understand all the material that is presented. We have, however, not set you an impossible task. 
Topics: We have chosen the topics in the book for three reasons: (1) to introduce you to the process of legal reasoning in the American legal system; (2) to give you a general introduction into American law; and (3) for general interest or usefulness in the workplace. Each chapter addresses a particular area of the law. Within each chapter are exercises designed to make you think about the legal topic in general, followed by a more detailed explanation of the law, incorporating materials from actual cases, treatises, and statutes. 
Organization: The five levels within each chapter provide a smooth transition from simple concepts to more complex ones. Level I, Discovering Connections, serves as a warm-up, building on what you already know about law in your country and giving you an overall sense of what it is like in the United States. Level II is a slightly more difficult level that not only incorporates the vocabulary you already possess but also adds legal vocabulary and then gives you an opportunity to apply that vocabulary through a variety of exercises that incorporate speaking, writing, and listening as you would expect to encounter it in a legal context. Level III provides a simplified summary of the law, which is the subject of the chapter and is slightly more advanced. Level IV offers either a language focus to improve language skills that you will need in the legal world or a cultural focus to enhance your understanding of communication and law. Finally, Level V includes additional exercises that are often slightly more complex but that can provide additional opportunities to pull together everything you've learned in the chapter. 
The theory behind this book is that you will already have an idea of how the law works in your own country; what we have done is provide a simplification of some aspects of American law and the vocabulary to discuss them along with opportunities for you to employ that vocabulary. Although you will learn many new words in this text, we have chosen to boldface only legal terminology. You should pay careful attention to all boldfaced terms and their definitions that we have placed in square brackets. Though the legal exercises are less complicated than a practicing attorney might encounter, they nonetheless contain the same types of skills that the attorney must put to work for his or her clients.

Learning about an area such as law is hard work; the issues are complicated, the evidence not always clear cut, and the statutes frequently ambiguous. It is our hope that after having completed your study of this book you will not only find that American law is a bit more comprehensible to you but also that you have improved your understanding of how to decipher legal English and make that language work for you and hopefully, in the future, for your clients and colleagues.

10. Introduction to the Law of the United States, by David S. Clark, Tugrul Ansay. Deventer: Kluwer Law and Taxation Publishers.1992.
The aim of this book is to provide an authoritative description of the major elements of the American legal system. We are fortunate to have a distinguished group of American law professors write about fields in which they are expert. At times their commentary goes beyond historical development and explanation of the law and legal institutions to encompass critique. In that sense the 18 chapters presented here involve an historical, systematic, and critical introduction to the law of the United States. 
The authors are special in another way. In addition to their areas of expertise in American law, each is also knowledgeable about a legal system outside that of the United States. They are comparative lawyers, who bring to their writing the perspective of an outsider as well as that of an insider. They thus see features of American law that are invisible to insiders, who breathe and live the law in which they work. Only strangers will see that certain aspects of the legal system in the United States are unusual, even preserve. 
The 18 chapters are ordered in such a manner as, first, to acquaint the reader with the basic structural and cultural elements defining law in the United States: federalism, pragmatism, liberty, and individualism. Distinctive to the United States is also its method of legal education and its unitary legal profession, as well as the ways in which this profession makes use of its sources of law. Second, the authors describe the principal fields of public law, constitutional law, administrative law, labor law, and criminal law. Third, the traditional core of private common law in America is presented: contracts, torts, and property. The remainder of civil and commercial law follows, including family law, inheritance law, commercial transactions, and business enterprises. Finally, procedure rounds out the book with a description of criminal procedure, civil procedure, conflict of laws, and a discussion of an illustrative American case.
This book is intended primarily for two audiences. First, it is directed at the growing international audience interested in learning about the law of other countries. It provides students, lawyers, judges, scholars, business persons and administrators outside the United States with the basic information required to understand America's principal legal concepts and institutions. Each chapter ends with a selected bibliography so that the interested reader can pursue further research in specific legal areas. Second, the volume is aimed at the American law student or general student perhaps interested in law, who desires a reliable overview of the American system of law.

Introduction to the Law of the United States has a number of features to facilitate its use. The 13 page table of contents presents a detailed outline to acquaint the reader with the major divisions in American law. For a specific inquiry the lengthy index exhaustively covers the contents of the various chapters. It includes, for instance, an alphabetical listing of all the statutes cited. Finally, within each chapter there are liberal cross-references to related material found elsewhere in the chapter or even in other parts of the book.
三、法律英语学习网站

1、内地机构
(1)中华人民共和国商务部(政策法规)

(http://www．moftec．gov．cn／zcfg．shtml)；

(2)中华人民共和国司法部(法律法规)

(http：//www．1egalinfo．gov．cn／gb／code／node_99．htm);

(3)中华人民共和国最高人民检察院(法规规章)

(http：//www．spp．gov．cn／laws)；

(4)中华人民共和国司法部“中国普法网”

http：／／www．1egalinfo．gov．cn／fagui／fagui．hun);

(5)北大法律信息网(法规中心)

(http：//law．Chinalawinfo.com). 

(6)“中国普法网”
(http://www.legalinfo.gov.cn)

(7)法律语言学研究网:

（http://www.flrchina.com）

(8)另外的网站有

（法律英语学习网）、（法律英语教学网）、（外交学院法律英语）、（法律英语写作）、（美国法律英语）、（法律翻译·张新红法律翻译）、（赛伯法律语言研究）、（3721法律英语网址）、（牛津英语网·法律英语）

2、香港机构

(1)律政司(双语法例资料系统)

(http://www.justice.gov.hk/chome.htm);

(2)法定语文事务署(词汇)

(http：//www．csb．gov．hk／hkgcsb／ol／netglos／gloslist.htm);

(3)香港交易所(词汇)

(http：//www．hkex．com．hk／glossary／glossary．htm)；

(4)香港贸易发展局(贸发局常用词汇)

(http://www.tdctrade.com/correspondence/glossary/).

3、台湾机构

(1) “法务部”(台湾法规数据库)

(http：//law．moj．gov．tw)；

(2) “司法院”(法学资料检索)

(http：//www．Judicial.gov.tw);

(3) “经济部工业局”(法令规章)

(http://www.moeaidb.gov.tw);

(4)台北律师公会(法律资料检索)

(http://www.tba.org.tw/page10098/page100984.htm).

4、国外机构

(1) “法律词典网”
(http：／／dictionary．1aw．com)
(2)美国法律网

(http://www.westlaw.com)
(http://www.lexis.com)
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